



DIRECTOR OF COMPETITONS

Paris, France

RUGBY EUROPE

Rugby Europe is the administrative body for rugby Unions in Europe.

It was formed in 1934 under the name FIRA to promote, develop, organise and administer the game of rugby in Europe. It became FIRA-AER in 1999 and was rebranded as RUGBY EUROPE in 2014. Rugby Europe is one of six regional governing bodies across the globe and is represented in the World Rugby Council, the international governing body for the sport.

Rugby Europe has 47 Member Unions with close to three million players, almost half of the global playing population. Included in the membership are some of the largest Unions in the world including the Six Nations as well as some of the smallest and this presents both opportunities and challenges.

Throughout the season Rugby Europe runs 20 Tournaments for both Seven's and XV and over 600 international games. Over the last 12 months Rugby Europe also held close to 1000 training and educations sessions for coaches and referees all around Europe. Rugby Europe is an Association governed by French Laws.

MISSIONS

The Rugby Europe's Director of Competitions has the following missions, under the general policy of Rugby Europe:

- Organization of competitions which support the strategic plan of Rugby Europe and address the needs of Member Unions, under World Rugby objectives and in collaboration with the various Committees (Age Grade, Development, Competitions, Women and Seven):
- Head of Rugby Europe Competitions Department; Management of one Operations Assistant
- Long-term planning of XV and 7 competitions (4-year plan): Men / Women / Adult / U20 / U18
- Management of tender process with host unions
- Management of competitions scheduling submitted to Board of Directors and General Assembly
- Preparing and attending the relevant Rugby Europe Committees where Competitions are discussed
- Competitions Management: planning, operations, site visits, HR, Finance. Monitoring and controlling

- Writing, dissemination and following of various documents: Participating teams manuals, Host Unions agreement and tenders, Participation agreements, day-to-day management documents for on-site and HQ monitoring
- Coordination of activities associated to competitions and respect of protocols : sporting, game protocol, medical protocol, communication, administration, broadcast/streaming, budget.
- Designation: Tournament Directors, and in collaboration with Head of Referees : Referees, Referee supervisors, Commissioners, Citing Commissioners
- Post-competition review and analysis: sporting, operations, finance and marketing analysis
- Preparation of annual budget of RE Competitions in collaboration with Finance Department
- Proposition of competitions evolutions including their financial model

PROFILE

- Minimum of 5-to-7 year experience in organizing and directing international sports competitions
- Team sports / rugby background preferred
- Ability to team work in highly diversified and complex environment
- Ambitious and innovative leader, strong negotiations and project leading skills
- Excellent written and verbal communication skills
- Bilingual French / English, European citizen
- Computer literate, notably with pack Office 365
- Position based in Paris, numerous travels in Europe
- Reporting to CEO of Rugby Europe

PROCESS

- Resume, Cover Letter and Salary Expectations to be sent to jobs@rugbyeurope.eu
- Deadline to apply: April 12th, 2019



DIRECTEUR DES COMPÉTITIONS

Paris, France

RUGBY EUROPE

Rugby Europe est l'instance dirigeante des fédérations de rugby en Europe.

Elle a été fondée en 1934 sous le nom de FIRA pour promouvoir, développer, organiser et diriger la pratique du rugby en Europe. Devenue FIRA-AER en 1999, elle a été rebaptisée RUGBY EUROPE en 2014. Rugby Europe est l'une des six associations régionales à travers le monde et est représentée au Conseil de World Rugby, l'instance dirigeante du Rugby au niveau mondial.

Rugby Europe compte 47 Fédérations membres représentant près de trois millions de joueurs, soit près de la moitié des joueurs du monde. Parmi les membres figurent certaines des plus grandes fédérations du monde, y compris les Six Nations, ainsi que de nombreuses plus petites, ce qui représente à la fois des opportunités et des défis.

Chaque saison Rugby Europe est en charge d'une vingtaine de Tournois de rugby à 7 et XV et de plus de 600 matches internationaux. Au cours des 12 derniers mois, Rugby Europe a organisé près de 1000 sessions de formation et d'éducation pour entraîneurs et arbitres à travers l'Europe. Rugby Europe est une Association de Loi Française.

MISSIONS

Le Directeur des Compétitions de Rugby Europe est investi des missions principales suivantes, dans le respect de la politique générale et des orientations de Rugby Europe :

Organisation des compétitions qui soutiennent le plan stratégique de Rugby Europe répondant aux attentes des membres et en phase avec les objectifs de World Rugby en collaboration avec les diverses Commissions (Age Grade, Dev, Compétitions / Féminines / Seven) :

- Direction du département « Compétitions » de Rugby Europe ; Management d'un Assistant Operations
- Planification à long terme des compétitions (plan à 4 ans) sur les compétitions à XV et à 7, Hommes et Femmes, Seniors et U20 / U18
- Elaboration des processus et conditions d'attribution des compétitions aux pays hôtes
- Elaboration des calendriers soumis au Comité Directeur de Rugby Europe et à l'Assemblée Générale
- Gestion des compétitions : planifications, organisations, visites préparatoires, besoins ressources humaines et financières, suivi et contrôle
- Préparer et assister aux différentes Commissions de Rugby Europe pertinentes pour l'organisation des Compétitions

- Rédaction, diffusion et suivi de divers documents : Manuels pour les équipes participantes, Conventions avec les Fédérations Hôtes, Appels d'offres pour les Fédérations, Accords de participation, documents de travail servant au Management sur site et au siège de Rugby Europe des tournois et diverses compétitions.
- Coordination des activités associées aux compétitions et respect des protocoles : sportif, protocole de match, protocole médical, communication, administration, broadcast/streaming, budget.
- Désignation : directeurs de tournois et en relation avec le directeur de l'arbitrage : arbitres, superviseurs des arbitres, commissaires et commissaires à la citation
- Analyse et bilan de chaque compétition : analyse sportive, organisationnelle, financière et marketing
- Préparation du Budget annuel des Compétitions de RE en relation avec le département Finances
- Force de proposition pour faire évoluer les compétitions et leurs modèles économiques

PROFIL

- Minimum de 5 à 7 ans d'expérience dans l'organisation et la direction de compétitions et d'événements sportifs internationaux
- Background sport d'équipe / rugby souhaité
- Forte capacité à travailler en équipe dans un environnement complexe et très diversifié
- Leader ambitieux, innovant, capacités de négociations et de conduite de projet complexe
- Excellentes capacités de communication écrites et orales
- Bilingue Français / Anglais, citoyen européen
- Excellentes connaissances de l'outil informatique, en particulier le pack Office 365
- Poste basé à Paris, nombreux déplacements à l'étranger à prévoir (Europe)
- Poste reportant au CEO de Rugby Europe

CANDIDATURE

- CV, Lettre de motivation et prétentions salariales à faire parvenir à jobs@rugbyeurope.eu
- Date limite de candidature : 12 avril 2019